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Protokół Nr 28/21 z dnia 28 kwietnia 2021 roku 

  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji Budżetu, 

Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, odbytego w dniu 

28 kwietnia 2021 roku. Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta 

Grajewo, ul. Strażacka 6A. 

 

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji 

Budżetu  Rady Miasta Grajewo.    

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 11.50 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 18 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2. Pani Chrzanowska Aneta Ewa 

3.Pan Ciechanowicz Andrzej 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Ksepko- Kurkowska Julia Klaudia 

6.Pani Nietupska Elżbieta 

7.Pan Niewiarowski Andrzej 

8.Pan Obrycki Paweł 

9.Pani Opara Anna 

10.Pan Paszkowski Piotr 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Siwik- Karwowska Agnieszka 



15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Wielgat Mariusz 

18. Pan Zalewski Paweł Filip  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili przewodniczącego obrad: 

Pana Andrzeja Niewiarowskiego– Przewodniczącą Komisji Budżetu RM  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie 

przybyłe osoby. Stwierdził, że na stan 18 radnych/członków trzech Komisji, 

aktualnie  w posiedzeniu bierze udział 14 radnych (na podstawie listy obecności), co 

stanowi o prawomocności obrad ( kworum).  

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie 

Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety). 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Poprzez odczytanie przedstawił proponowany porządek obrad połączonych Komisji 

Rady Miasta:  

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 



3. Wpływ epidemii wirusa Sars-CoV-2 na budżet miasta w 2020 r. 

4. Informacja z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Grajewie w układzie 

porównawczym za lata 2019 i 2020. 

5. Informacja na temat realizacji zadań wynikających z Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2020 r. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej w 2020 r. 

7.Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy                    

w Rodzinie w 2020 r. 

8. Sprawozdanie z działalności Grajewskiego Klubu Zdrowie i Trzeźwość w 2020 r. 9. 

Sprawozdanie z działalności Klubu Seniora w 2020 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Świetlicy Środowiskowej „PRZYSTAŃ” w 2020 r. 

11.Informacja na temat realizacji programów: program „Rodzina 500+” oraz „Dobry 

start” w mieście Grajewo w 2020 r. 

12. Informacja na temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków 

realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w aspekcie rzeczowo-

finansowym w 2020 r. oraz zadań planowanych do realizacji w 2021 r. 

13. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta;  

b) sposobu rozpatrzenia wniosku o budowę drogi dojazdowej;  

c) nadania nazwy ulicy; 

d) wyznaczenia aglomeracji Grajewo; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r.;  

f) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036. 

14. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek lub propozycję do 

zaproponowanego porządku obrad, a w związku z brakiem zgłoszeń stwierdził, że 

porządek obrad będzie realizowany  zgodnie z podaną Państwu radnym treścią.  

  Ad3.  



Wpływ epidemii wirusa Sars-CoV-2 na budżet miasta w 2020 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Budżetu Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 2021 r.)  

referują:Burmistrz, p. Dariusz Latarowski, Skarbnik, p .Grzegorz Kurzątkowski 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:„Wpływ epidemii wirusa Sars-CoV-2 na budżet 

miasta w 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos? Do zabrania głosu 

zgłosił się Radny Arkadiusz Skawski. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał, czy fakt występującego stanu epidemii w naszym mieście miał negatywny 

wpływ na budżet miasta? Zapytał również o inwestycję na ul. Geodetów.  

Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Odpowiedział, że epidemia owszem wpłynęła na zmniejszenie dochodów miasta                      

i stosownego zmniejszenia wydatków. Utracone dochody bieżące w 2020 roku przez 

Miasto Grajewo ( w stosunku do planowanych wpływów), w szczególności 

dotyczyły:  

- wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych; 

- wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych; 

-wpływy z usług; 

- wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego; 

- wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych jednostek samorządu 

terytorialnego lub jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz 

innych umów o podobnym charakterze. Dopełniając temat wskazał, iż Miasto 

otrzymało również nieprzewidziane dochody. Do nich należy zaliczyć środki 

pieniężne z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych ( łącznie 7 293 158,90 zł). 



Środki te mogą być przeznaczone wyłącznie na inwestycje. W ramach otrzymanego 

dofinansowania zostaną zrealizowane następujące zadani inwestycyjne: Budowa 

ulicy 11 Listopada oraz ulicy Geodetów; Rewitalizacja centrum Grajewa. Następnie 

powiedział, że jeśli chodzi o ulicę Geodetów, to żadne inwestycje zaplanowane                      

w mieście Grajewo w 2021 roku, w tym także ul. Geodetów zostały utrzymane  do 

realizacji, z tym, że w przypadku tej ulicy stanowi ona jedno zadanie inwestycyjne 

łącznie z częścią ulicy 11 Listopada. Dodał, że po zakończeniu budowy tej drugiej 

ulicy będzie ogłoszony przetarg na ul. Geodetów, który pokaże rzeczywisty koszt 

zadania. W razie potrzeby zostaną zwiększone środki na inwestycję lub będziemy ją 

etapować. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał na jakie cele zostaną przeznaczone środki otrzymane z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych? 

Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Ad vocem odpowiedział, że w ramach otrzymanego dofinansowania zostaną 

zrealizowane następujące zadani inwestycyjne: Budowa ulicy 11 Listopada oraz ulicy 

Geodetów; Rewitalizacja centrum Grajewa.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Zapytał, czy z otrzymanych środków wystarczy na realizację zadania związanego                     

z rewitalizacją centrum Grajewa? 

Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Odpowiedział, że to wykaże postępowanie przetargowe. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Powiedział, że zapoznał się w Referacie Inwestycji UM z planem rewitalizacji 

centrum Grajewa obejmującej ul. Popiełuszki, ul. Traugutta, ul. Kilińskiego i Placu 

Niepodległości i zauważył, że spośród 40 drzew na Pl. Niepodległości tylko 8 z nich 

zostanie zachowane, a pozostałe zostaną wycięte. Zwrócił uwagę, iż należałoby 

podjąć działania nw celu zachowania w stanie nienaruszalnym znacznie większej 

liczby drzew, by  nie powstała „ betonowa pustynia”. 



Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Odpowiedział, że w miejsce drzew wyciętych - co jest konieczne ze względu na 

przyjęty projekt architektoniczny zostaną dokonane nasadzenia nowych drzew. 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem,  dlaczegom kwota ok. 301 tys. zł – jako oszczędności 

przetargu na budowę ulicy 11 Listopada nie zostaną przesunięte na realizację 

inwestycji w ul. Geodetów? 

Podkreślił, że jego zdaniem środki te należałoby przeznaczyć na właśnie na 

wspomnianą inwestycję.  

Pan Grzegorz Kurzątkowski – Skarbnik   

Odpowiedział, że zaoszczędzone środki z przetargów były niezbędne do realizacji 

innych zadań inwestycyjnych.  

Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Zapewnił, ze realizacja inwestycji na ul. Geodetów nie jest zagrożona.  

Pan Paweł Zalewski-  Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem, czy w ślad za firmą Pfleiderer także inne podmioty 

wystąpiły do burmistrza z wnioskiem o zwrot podatku od nieruchomości z tytułu 

posiadania bocznic kolejowych? 

Pan Dariusz Latarowski– Burmistrz  

Odpowiedział, że aktualnie tego typu wnioski nie wpłynęły, ale wykluczyć tego nie 

może.  Poinformował, że próby zmiany ustawy dot. kwestii tego podatku od bocznic 

kolejowych na korzyść jednostek samorządowych zakończyły się niepowodzeniem. 

Dodał, że dyskusja na ten temat odbyła się również podczas posiedzeń Zarządu Unii 

Miast Polskich.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji, prowadzący obrady zarządził 

głosowanie nad przyjęciem ww. informacji.  

Wyniki głosowania: 



Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację na 

temat wpływu epidemii wirusa Sars-CoV-2 na budżet miasta w 2020 r.  

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu-0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad4.  

 Informacja z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Grajewie                       

w układzie porównawczym za lata 2019 i 2020 

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują:   Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy w Rodzinie p. 

Aneta Gardynecka  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:„Informacja z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Grajewie w układzie porównawczym za lata 2019 

i 2020. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos? Do zabrania głosu 

zgłosił się Radny Arkadiusz Skawski. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał o skład Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy                        

w Rodzinie? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 



Polecił udzielenie odpowiedzi p. Anecie Gardyneckiej odpowiedzialnej za realizację 

zadań z zakresu przemocy w rodzinie.  

Pani Aneta Gardynecka – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

Zgodnie z poleceniem burmistrza poinformowała obecnych na posiedzeniu                          

o zadaniach realizowanych przez Zespół Interdyscyplinarny, a zwłaszcza przez tzw. 

grupy robocze, które bezpośrednio spotykają się z osobami których dotyka przemoc 

domowa i którzy taką przemoc stosują. Powiedziała, że kwestię tę szczególnie 

regulują przepisy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Dodała, że  w Grajewie to 

zjawisko dotyka kilkadziesiąt rodzin, a szczegółowe dane zawarte są                                   

w sprawozdaniu.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Podsumował, że praca wykonywana przez członków zespołu, a także pracownika 

MOPS jest niezwykle trudna i jednocześnie niezbyt skuteczna z uwagi na brak 

odpowiednich instrumentów prawnych.  

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał o przepisy prawne obowiązujące osoby objęte procedurą tzw. „Niebieskiej 

Karty” do stawiania się na posiedzenia zespołów roboczych?  

Pani Aneta Gardynecka – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

Ad vocem odpowiedziała, że zespól dysponuje jedynie możliwością zapraszania na 

posiedzenia i liczy na zrozumienie i dobrą wolę tych osób.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrad zarządził 

głosowanie nad przyjęciem ww. informacji.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację                     

z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Grajewie w układzie 

porównawczym za lata 2019 i 2020.  



/ głosowanie:   15 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 3/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad5.  

 Informacja na temat realizacji zadań wynikających z Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, p. Anna Krysztofik 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:”Informacja na temat realizacji zadań 

wynikających z Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos? Do zabrania głosu 

zgłosił się  Radny Arkadiusz Skawski. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał o źródła finansowania działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych ( MKRPA)? 

Pani Anna Krysztofik – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  

W odpowiedzi poinformowała, iż środki na działalność Komisji pochodzą z opłat za 

wydawanie zezwoleń przez burmistrza na prowadzenie sprzedaży rożnych rodzajów 



napojów alkoholowych. Poinformowała, że środki te, co do zasady wydatkowane są 

na realizację programów profilaktycznych w jednostkach oświatowych, które są 

bardzo drogie.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Zwrócił uwagę, że utrzymywanie Klubu „Zdrowie i Trzeźwość” nie jest obligatoryjne  

i w sytuacji braku środków finansowych z opłat za zezwolenia może być konieczna 

likwidacja tego Klubu.  

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zapytał o udział gmin z powiatu grajewskiego w finansowaniu działalności ww. 

Klubu? 

Pan Grzegorz Kurzątkowski – Skarbnik  

Odpowiedział, że wszelkie informacje dot. finansowania i działalności Klubu przyjęto 

uchwałą Rady Miasta w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki                             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

Pan Andrzej Niewiarowski - Przewodniczący Obrad  

Zwrócił uwagę, że w świetle przedstawionych radnym dokumentów i danych                      

w ujęciu statystycznym problemy alkoholowe wykazują tendencję malejącą.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że w jego ocenie problem ten jest ukrywany przez osoby 

uzależnione i członków ich rodzin, ze względu na wstydliwy charakter tego zjawiska.  

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Zwrócił uwagę na niewielką jego zdaniem ilość kontroli w punktach sprzedaży 

napojów alkoholowych przeprowadzonych przez Miejską Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych ( MKRPA). Dodał, że na tę kwestię zwrócila również 

uwagę Komisja Rewizyjna RM podczas kontroli.  

Pani Anna Krysztofik – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  

W odpowiedzi wyjaśniła, że nie istnieją żadne przepisy określające liczbę kontroli 



przeprowadzanych w punktach sprzedaży napojów alkoholowych, a należy też mieć 

na uwadze ograniczone wskutek pandemii możliwości kontroli. Dodała, że już w tym 

roku przeprowadzono w sumie 16 kontroli, co należy oceniać pozytywnie.  

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji  

Stwierdził, że w jego ocenie powyższa Komisja ogranicza zakres kontroli do kwestii 

mało istotnych jak np. sprawdzanie tablic informacyjnych o zakazie  sprzedaży 

napojów alkoholowych osobom nieletnim.  

Pani Anna Krysztofik – Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  

Ad vocem poinformowała radnych o brzmieniu przepisów regulujących zakres                 

i procedury przeprowadzania czynności kontrolnych. Stwierdziła, że są na to 

odpowiednie przepisy prawne i zgodnie z nimi MKRPA postępuje.     

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zwrócił się o informację w przedmiocie danych statystycznych dot. liczby osób 

korzystających z Klubu „ Zdrowie i Trzeźwość z terenu m. Grajewo i spoza terenu. 

 Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

W odpowiedzi zobowiązał się do dostarczenia radnym takiej informacji.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrad zarządził 

głosowanie nad przyjęciem ww. informacji.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  informację na 

temat realizacji zadań wynikających z Miejskiego Programu Profilaktyki                                     

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2020 r.  

 / głosowanie:   15 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 3/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr  9 do prot./ 



Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad6.  

Ocena zasobów pomocy społecznej w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 10  do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:”Ocena zasobów pomocy społecznej w 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku                        

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały informację 

dot. zasobów pomocy społecznej w 2020 r.  

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 

 Ad7.  

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 



wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:”Sprawozdanie z realizacji Miejskiego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku                        

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie 

z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie      

w 2020 r.  

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad8.  

Sprawozdanie z działalności Grajewskiego Klubu Zdrowie i Trzeźwość                     

w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:”Sprawozdanie z działalności Grajewskiego 



Klubu Zdrowie i Trzeźwość w 2020 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku                        

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie 

z działalności Grajewskiego Klubu Zdrowie i Trzeźwość w 2020 r.  

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad9.  

 Sprawozdanie z działalności Klubu Seniora w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.: „Sprawozdanie z działalności Klubu Seniora                

w 2020 r.”Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos,                                  

a w związku  z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne.       

Wynik głosowania:      

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie 

z działalności Klubu Seniora w 2020 r. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 



/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 17  do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad10.  

Sprawozdanie z działalności Świetlicy Środowiskowej „PRZYSTAŃ”                      

w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr  do 18 prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:„Sprawozdanie z działalności Świetlicy 

Środowiskowej „PRZYSTAŃ” w 2020 r.  

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku                    

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne. 

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie   

z działalności Świetlicy Środowiskowej „PRZYSTAŃ” w 2020 r.  

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad11. 

 Informacja na temat realizacji programów: program „Rodzina 500+” 



oraz „Dobry start” w mieście Grajewo w 2020 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy na 

2021 r.)  

referują: Dyrektor MOPS, p. Barbara Pieńkowska 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:” Informacja na temat realizacji programów: 

program „Rodzina 500+” oraz „Dobry start” w mieście Grajewo w 2020 

r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos, a w związku                          

z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie imienne. 

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  informację na 

temat realizacji programów: program „Rodzina 500+” oraz „Dobry start” 

w mieście Grajewo w 2020 r. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Zabierając głos bardzo wysoko ocenił pracę MOPS, w tym pani Dyrektor Barbary 

Pieńkowskiej. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

 Ad12. 

 Informacja na temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie 

ścieków realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji                              

w aspekcie rzeczowo-finansowym w 2020 r. oraz zadań planowanych do 



realizacji w 2021 r. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 22  do prot./ 

wnioskodawca: Komisja Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy 

na 2021 r.)  

referują: Dyrektor ZWiK, p. Grzegorz Purwin  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu pt.:”Informacja na temat zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i odprowadzanie ścieków realizowanego przez Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w aspekcie rzeczowo-finansowym w 2020 r. 

oraz zadań planowanych do realizacji w 2021 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos? Do zabrania głosu 

zgłosił się Radny Andrzej Ciechanowicz.  

Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem do dyrektora ZWiK, czy Zakład wykonując roboty na os. 

Południe przy bloku nr 63A należycie wykonał prace, w sposób zgodny ze sztuką 

budowlaną tzn., czy przywrócił miejsce pracy do stanu pierwotnego?                            

W uzupełnieniu dodał, że chodzi o chodnik.  

Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK 

W odpowiedzi zapewnił radnego, że niezwłocznie zajmie się tematem i w przypadku 

jakichkolwiek uchybień zostaną one usunięte.  

Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji  

Ad vocem dodał, że należało zastosować podbudowę betonową, co zapobiegłoby 

ewentualnym deformacjom chodnika.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Stwierdził, że wg sprawozdania ZWiK pracownicy tego Zakładu otrzymują przyzwoite 

wynagrodzenia. W dalszej kolejności zapytał o poziom wynagrodzenia pracowników 

urzędu miasta. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  



W odpowiedzi poinformował o średnich wynagrodzeniach pracowników Urzędu.                     

W dalszej wypowiedzi wskazał, iż są one niższe niż w przypadku pracowników ZWiK. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Zapytał dyrektora ZWiK o przyczyny spadku sprzedaży wody i odprowadzenia 

ścieków na terenie miasta Grajewo ( wykonanie ilościowe i wartościowe sprzedaży), 

w sytuacji kiedy w świetle danych ZWiK-u przybyło nowych sieci                             

wodno-kanalizacyjnych? 

Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK   

Odpowiedział, że ze względu na pandemię, ponieważ nie pracowały szkoły, 

przedszkola, basen, restauracje itd. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zwróciła uwagę, że nie wszyscy mieszkańcy chcą korzystać z możliwości włączenia 

się do sieci wodno-kanalizacyjnych, ze względu na konieczność ponoszenia wówczas 

kosztów. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Poprosił o informację dot. osób i instytucji zalegających z opłatami za dostarczanie 

wody i odprowadzanie ścieków.  

Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK   

Odpowiedział, że odbiorcy instytucjonalni, w tym zwłaszcza Szpital Ogólny                            

w Grajewie w ostatnim czasie regulują zobowiązania finansowe względem ZWiK                        

w miarę na bieżąco.     

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  

Zapytał, czy Zarząd Ogrodów Działkowych im. H. Sawickiej wystąpił do ZWiK                            

o wydanie warunków przyłączenia do sieci wodociągowej?  

Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK  

 Odpowiedział, że nie było wniosku w tej sprawie. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz  



Kontynuując powyższy wątek stanowczo zdementował pojawiające się w przestrzeni 

publicznej plotki o przydzielaniu radnym jakichkolwiek działek ww. Ogrodzie 

Działkowym i wokół Jeziora Brajmura. Dodał, ze burmistrz nie posiada takiej 

możliwości. 

 Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrad zarządził 

głosowanie nad przyjęciem ww. informacji.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  informację na 

temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków 

realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w aspekcie 

rzeczowo-finansowym w 2020 r. oraz zadań planowanych do realizacji                

w 2021 r. 

 / głosowanie:   17 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 1/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 23  do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie o godz. 10.45 ogłosił przerwę w obradach 

która trwała do godz.11.00. Po przerwie wznowił obradyi przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad13.  

 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Poinformował, że aktualnie Komisje będą procedowały projekty uchwał. Dodał, że 

zadaniem Komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich zaopiniowanie - zgodnie                             

z trybem regulaminowym. 

a) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu załatwienia petycji 

wniesionej do Rady Miasta 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Petycja stanowi Zał. Nr 24do prot./ 

/ Uchwała Nr 16/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zal. Nr 25 do 

prot./ 

/ Projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 26  do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      

w sprawie sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady Miasta. 

Poinformował, że ww. petycja zgodnie z procedurą była rozpatrywana przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta, która swoje stanowisko sformułowała                         

w Uchwale Nr 16/2021 z dnia 19 kwietnia 2021 roku w sprawie propozycji sposobu 

rozpatrzenia petycji wniesionej przez Pawła Krutulę Posła na Sejm RP w sprawie 

uchwalenia przez organy stanowiące jst uchwał zwalniających całą branżę HORECA 

z opłaty za zezwolenie na alkohol. Następnie zadał pytanie, czy ktoś chciały w tym 

punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie  sposobu załatwienia petycji wniesionej do Rady 

Miasta-bez poprawek. 

 / głosowanie:   13 -głosów-za,  0-przeciw,  2-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 3/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 27 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  



b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu rozpatrzenia 

wniosku  o budowę drogi dojazdowej;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Wniosek stanowi Zał. Nr 28 do prot./ 

/ Uchwała Nr 17/2021 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM stanowi Zal. Nr 29 do 

prot./ 

/ Projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr  30 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      

w sprawie  sposobu rozpatrzenia wniosku  o budowę drogi dojazdowej. 

Poinformował, że ww. wniosek zgodnie z procedurą był rozpatrywany przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta, która swoje stanowisko sformułowała                        

w Uchwale Nr 17/2021 z dnia 19 kwietnia 2021 roku w sprawie rozpatrzenia 

wniosku o budowę drogi dojazdowej do posesji przy ul. Polnej, ul. Piaskowej i ul. 

Kochanowskiego w Grajewie. Dodał, że wniosek został złożony przez Radnego 

Miasta Grajewo  Pawła Zalewskiego w imieniu mieszkańców miasta.   

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Do zabrania głosu zgłosił się Radny Paweł Zalewski.  

Pan Paweł Zalewski – Członek Komisji  

W związku ze zgłoszonym przez mieszkaniowców  ulic: Polnej, Piaskowej                             

i  Kochanowskiego w Grajewie wystąpił z apelem o uwzględnienie tego                                

w przyszłości i ujęcie inwestycji drogowej ww. ulicach w załączniku zadań 

inwestycyjnych. Przypomniał, że temat był wielokrotnie podnoszonego przez 

Radnego poprzedniej kadencji Pana Andrzeja Mścichowskiego. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  



Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, co do zasady wnioski mieszkańców i radnych powinny być składane na 

etapie przygotowywania projektu uchwały budżetowej.  

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

W swojej wypowiedzi odnośnie tego wątku dyskusji stwierdził, iż jest za realizacją 

przedmiotowego wniosku, jednak zwrócił uwagę na trudności związane z realizacją 

inwestycji w tym obszarze ze względu na nieuregulowane stany prawne działek 

osób mieszkających w tym rejonie i konieczność zastosowania procedury zezwolenia 

na realizację inwestycji drogowej.  

Pan Paweł Zalewski – Członek Komisji  

Wyraził nadzieję na realizację inwestycji drogowej w tych ulicach w najbliższej 

przyszłości.  

 Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrad zarządził 

głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. uchwały.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie  sposobu rozpatrzenia wniosku  o budowę drogi 

dojazdowej- bez poprawek. 

Miasta-bez poprawek. 

 / głosowanie:   9 -głosów-za,  1-przeciw,  6-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 31 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

c)zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr  32 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      

w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos,                  

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy -bez poprawek. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 33 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

d)  zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Grajewo; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr  34 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      



w sprawie wyznaczenia aglomeracji Grajewo. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

O głos poprosił Radny Andrzej Ciechanowicz. 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji   

Zapytał o przesłanki wyłączenia części ulic wymienionych w Zal. nr 1 do omawianej 

uchwały. Kontynuując wątek zadał pytanie,  czy wyłączenie nastąpiło z uwagi na 

niski wskaźnik równoważnej liczby mieszkańców czy ze względów ekonomicznych? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że z uwagi na wskaźnik  równoważnej liczby mieszkańców. 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji   

Zwrócił uwagę, że w tabelkach na str. 6 procedowanej uchwały powinien być 

wskaźnik BZT5 a nie BZTs. 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zwrócił uwagę, że według danych zawartych w procedowanej uchwale na terenie 

miasta znajduje się 320 zbiorników bezodpływowych obsługujących 1249 

mieszkańców miasta. W związku z tym zapytał jakiej długości sieć kanalizacyjną 

należałoby wybudować w celu likwidacji lokalnych szamb? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że wymaga to szczegółowych wyliczeń.  

 Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrady zarządził 

głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. uchwały.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Grajewo- wraz  z poprawką 

zgłoszoną przez Radnego A. Ciechanowicza. 

 / głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 



nieobecni – 2/ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 35 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.  

e) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2021 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr  36 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Skarbnik Miasta, p. Grzegorz Kurzątkowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos?           

Do zabrania głosu zgłosił się Radny Andrzej Ciechanowicz.  

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Zapytał o zwiększenie wydatków na nw. zadania inwestycyjne: 

- Budowa nawierzchni i infrastruktury technicznej parkingu przy ul. Strażackiej                       

– 10 000,00 zł; 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w Mieście Grajewo- wymiana opraw drogowych  

rtęciowych  i sodowych na oprawy LED -  100 000,00 zł. 

 Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że przesunięcie tych środków jest konieczne ze względu na 

wcześniejsze niedoszacowanie kosztów realizacji tych zadań.  

Pan Grzegorz Kurzątkowski – Skarbnik   



Potwierdził. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

Zwróciła uwagę na oczekiwania mieszkańców ulicy Parkowej dot. kompleksowego 

wybudowania nawierzchni chodników. 

 Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że staramy się zabezpieczać i wydatkować pieniądze na 

realizację tych zadań na które kończy się okres ważności dokumentacji po to, by 

ponownie nie ubiegać się o pozwolenie na budowę. 

Pan Arkadiusz Skawski – Członek Komisji   

Zapytał, dlaczego brak jest chodnika w ul. Wierzbowej? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że istnieje konieczność dokonania przebudowy tej ulicy w związku                     

z błędami popełnionymi przy realizacji nawierzchni wiele lat temu.  

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji  

Zapytał o przewidywany koszt realizacji inwestycji drogowej w ciągu ulicy 

Geodetów. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Odpowiedział, że dopóki nie zostanie ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg to trudno 

mówić o ostatecznych kosztach tej inwestycji.  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Zapytał, czy firma wykonująca modernizację oświetlenia zakończyła realizację 

zadania? 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

Ad vocem odpowiedział, że można przyjąć, że wykonała to zadanie w 90%.  

 Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z brakiem kolejnych głosów w dyskusji prowadzący obrad zarządził 

głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. uchwały.  



Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2021 r.- bez 

poprawek. 

/ głosowanie:   16 -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni –2 /. 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 37 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Ogłosił wynik głosowania, a następnie przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.   

f) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2021-2036; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej. 

/ Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi Zał. Nr 38 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta, p. Dariusz Latarowski  

referują:Skarbnik Miasta, p. Grzegorz Kurzątkowski  

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Otworzył realizacje punktu dot. zaopiniowania projektu uchwały                                      

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na 

lata 2021-2036. 

Następnie zadał pytanie, czy ktoś chciały w tym punkcie zabrać głos,                               

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały w sprawie   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 

Grajewo na lata 2021-2036- bez poprawek. 



/ głosowanie:  16  -głosów-za,  0-przeciw,  0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 0/. 

Ad14.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych 

Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści 

dokumentu zarządził głosowanie  w sprawie jego przyjęcia.  

Wynik głosowania: 

Komisje w głosowaniu imiennym przyjęły Protokół nr 27/21 z dnia                                         

31 marca 2021 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag.  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się, brak głosu -0, 

nieobecni – 2./ 

/ Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 39 do prot./ 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

Podał wynik głosowania i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad15. 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków i informacji głos zabrali: 

Pan Krzysztof Purzeczko – Członek Komisji 

W imieniu mieszkańców zapytał o perspektywy kontynuacji budowy instalacji 

gazowych w m. Grajewo. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz 

W odpowiedzi poinformował, że podjął działania w celu zabezpieczenia interesów 

Miasta w przedmiocie włączenia gazu sieciowego z punktu w miejscowości Konopki  



do sieci gazowej wybudowanej i rozbudowywanej w m. Grajewo. Dodał, że pismo                      

w tej sprawie zostało skierowane do parlamentarzystów reprezentujących  

mieszkańców Grajewa, do Wicepremiera Gowina i do Spółki PSG w Białymstoku.  

Następnie pismo udostępnił radnym w celu zapoznania się z jego treścią.  

Ad16. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Obrad  

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad                           

o godz.11.50 zamknął posiedzenie połączonych Komisji, pożegnał zgromadzonych, 

dziękując wszystkim za udział.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokołowała: Barbara Poniatowska 

 

                                              Przewodniczący Obrad 

                                                    /Przewodniczący Komisji Budżetu RM/ 

 

                                                                       Andrzej Niewiarowski 

                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 


